
2. Shromáždění starostů/2024 
03.10.2024, Nová Cerekev 
 
1. Zahájení, prezence, úvod 
Neoficiální část Shromáždění starostů byla zahájena prohlídkou rekonstruované mateřské školy, která 
byla realizována díky dotaci z MF a uvedl ji hostitel, pan Zdeněk Rajdlík. Oficiální část zahájil v 17.00 
předseda DSO a místostarosta obce Kamenice nad Lipou Jaromír Pařík přivítáním a stručným 
představením cíle setkání. Poté předal slovo ředitelce svazku, A. Kolářové. Ta také přivítala přítomné a 
přistoupila k projednávání. 
 
2. Usnášeníschopnost, schválení programu, zapisovatele, ověřovatelů 
Paní Kolářová konstatovala, že shromáždění starostů je usnášeníschopné – je přítomno 21 hlasujících, 
a to 15 fyzicky a 6 prostřednictvím plné moci. Po úvodních informacích o počtu přítomných a 
představení programu požádala Alžběta Kolářová přítomné o schválení programu. 
 
Program: 

1. Zahájení, prezence, úvod 
2. Usnášeníschopnost, schválení programu, zapisovatele, ověřovatelů 
3. Informace o podaných žádostech a postupu prací v průběhu 6-9/2024 
4. Mimořádné členské příspěvky 6-9/2024– přehled + schválení 
5. Členské příspěvky DSO Nová Lípa na rok 2024 – schválení 
6. Informace o konci platnosti strategických dokumentů jednotlivých obcí (2019-2024), nabídka 

aktualizace s pomocí DSO Nová Lípa 
7. Ukončení členství – město Horní Cerekev 
8. Projednání nového znění stanov – transformace DSO na společenství obcí 
9. Informace o nových dotačních titulech 
10. Různé  

 
Usnesení 7/2024  
Shromáždění starostů DSO Nová Lípa schvaluje program jednání. 
Hlasování: Pro 21, proti 0, zdržel se 0 
 
Následně navrhla, aby zapisovatelkou byla Michaela Šustrová, a zápis pak ověřil pan Rajdlík a pan 
Peroutka.  
 
Usnesení 8/2024  
Shromáždění starostů DSO Nová Lípa schvaluje zapisovatelku Michaelu Šustrovou a schvaluje 
ověřovatele (p. Zdeněk Rajdlík, p. František Peroutka). 
Hlasování: Pro 21, proti 0, zdržel se 0 
 
3. Informace o podaných žádostech a postupu prací v průběhu 6 - 9/2024 
A. Kolářová informovala o počtu podaných žádostí, uskutečněných výběrových řízení a poskytnutých 
dalších službách za období 6/2024 – 9/2024. 
 
4. Mimořádné členské příspěvky za období 6 – 9/2024 – přehled + schválení  
Následně A. Kolářová informovala o poskytnutých službách za období červen až září 2024 a z nich 
vyplývajících mimořádných příspěvků. Požádala přítomné o jejich schválení. 
 
Usnesení 9/2024 
Shromáždění starostů schvaluje mimořádné členské příspěvky za období červen - září 2024 ve výši 
784 059,- Kč. 
Hlasování pro 21, proti 0, zdržel 0 
 



5. Členské příspěvky DSO Nová Lípa za rok 2024 - schválení 
A. Kolářová informovala o výši členských příspěvků za rok 2024 v nezměněné výši oproti minulým dvou 
rokům a požádala o jejich schválení.   
 
Usnesení    10 /2024 
Shromáždění starostů schvaluje členské příspěvky za rok 2024 ve výši 362 000,- Kč. 
Hlasování: Pro 21, proti 0, zdržel se 0 
 
6.  Informace o konci platnosti strategických dokumentů jednotlivých obcí (2019-2024) 
a nabídka aktualizace s pomocí DSO Nová Lípa 
A. Kolářová pohovořila o důležitosti strategických dokumentů zejména ve vztahu k možnostem 
podávání žádostí o dotaci a připomenula, že DSO Nová Lípa zpracovávala pro 21 členských obcí 
strategický dokument v roce 2019 s platností na roky 2019 – 2024. Zdůraznila také důležitost Plánu 
sportu, který je byl také zpracován v roce 2019 všem členským obcím DSO. Nabídla obcím možnost 
aktualizace strategického dokumentu vč. plánu sportu v rámci činnosti DSO Nová Lípa a nastínila, v čem 
by taková aktualizace spočívala. Požádala přítomné, aby se v případě zájmu ozvali co nejdříve, aby bylo 
možné dokumenty začít postupně zpracovávat a plynule navázat na platnost končícího strategického 
dokumentu.  
 
7.  Ukončení členství – město Horní Cerekev, (vstup Těmice) 

Dalším bodem programu byla informace o doručené výpovědi města Horní Cerekev, které chce 
k 31.12.2024 vystoupit z DSO Nová Lípa. Po stručném nastínění situace předala A. Kolářová slovo 
starostovi města Horní Cerekev, aby se mohl k situaci vyjádřit. Starosta města Horní Cerekev, pan Milan 
Kunst vyjádřil zklamání z rozhodnutí zastupitelstva města o vystoupení z DSO Nová Lípa, všem 
poděkoval za dosavadní spolupráci a opět předal slovo A. Kolářové, která dále informovala o zájmu 
obce Těmice o vstup do DSO Nová Lípa. V souvislosti s dalším bodem programu (transformace DSO na 
společenství obcí) pohovořila o možnosti případného dalšího rozšíření území o obec Lidmaň, případně 
obec Čížkov. 

Shromáždění starostů bere na vědomí žádost o ukončení členství města Horní Cerekev. 

Shromáždění starostů bere na vědomí zájem o členství obce Těmice, případně Lidmaň. 

 

8.  Projednání nového znění stanov – transformace DSO na společenství obcí 

Následně A.Kolářová informovala o již na minulém shromáždění starostů představené možnosti 
transformace Dobrovolných svazků obcí na Společenství obcí. Opět představila důvody pro 
transformaci, kterou považuje za důležitou. Z toho důvodu je nezbytné schválit (nové stanovy) a 
samotnou transformaci na shromáždění starostů. Informovala starosty, že v jednotlivých obecních 
zastupitelstvech je pouze nutné o této transformaci informovat zastupitele a nechat schválit oprávnění 
starosty obce hlasovat o změnách stanov na shromáždění starostů DSO Nová Lípa. Do diskuse se 
zapojili starostové jednotlivých obcí a vyjádřili souhlas a požádali ředitelku o zaslání dokumentů a 
harmonogramu postupu jednotlivým obcím. Přehledné informace jsou na stránkách Ministerstva 
vnitra: https://spolecenstviobci.gov.cz/. Nové znění stanov představeno na shromáždění starostů 
a také zasláno spolu s tímto zápisem. V tomto bodě byl také předběžně stanoven termín dalšího 
shromáždění starostů (20.11.2024), kde by se nové stanovy a celková transformace svazku schvalovala.  
 
Shromáždění starostů bere na vědomí nové znění stanov a pověřuje Ing. Alžbětu Kolářovou k 
činnostem vedoucím k transformaci DSO na společenství obcí. 
 
 
 

https://spolecenstviobci.gov.cz/


9.  Informace o nových dotačních titulech 

A. Kolářová podala informace o dotačních titulech, které je možné v dalším období využít. Hovořila o 

dotačních titulech z Národního plánu obnovy (technická infrastruktura, brownfieldy) a o dotačních 

titulech přes MAS Via rustica, které by měly být v nejbližších dnech vypsány. Pohovořila také o společné 

zemědělské politice. Upozornila dále na změny v probíhajících dotačních titulech na sociální bydlení 

(IROP) a nájemní bydlení (SFPI) a také o možnosti dotace na vybudování dětských skupin. Závěrem 

tohoto bodu upozornila na nutnost připravenosti projektů, aby bylo možné pružně reagovat na 

vyhlášené výzvy. 

 
10. Různé 

A. Kolářová vznesla dotaz, zda má někdo nějaké dotazy či informace, o které by se chtěl podělit. Nikdo 
z přítomných neměl dotazy, a tak ředitelka svazku předala slovo hostům, panu Rousovi a panu 
Pechánkovi z firmy MAPOTIP Česko s.r.o. Ti představili společnost Mapotip, což je inovativní firma 
nabízející komplexní informační systém pro města a obce. Uživatelsky přívětivé mapové portály spojují 
širokou škálu přizpůsobených nástrojů a služeb, které usnadňují každodenní agendu zaměstnanců 
úřadu a umožňují obcím efektivně komunikovat informace veřejnosti. Předvedli ukázku práce s aplikací 
a ukázali spoustu možností, jak mapový portál využít v každodenní činnosti obce. Starostové obcí, kteří 
již služby Mapotipu využívají, popsali své zkušenosti s portálem. Ohlas byl kladný. Tel. kontakt – 
Vítězslav Rous, 602 050 592. 
 
 
V 18:40 poděkovala A. Kolářová za pozornost a ukončila oficiální část shromáždění starostů. 
Následovala volná diskuse a možnost individuální konzultace starostů k jejich konkrétním projektům.   
 
 
 
 
Mgr. Jaromír Pařík 
 

Zapsala Michaela Šustrová 
 
V Nové Cerekvi dne 3.10.2024        
 
 
Ověřili:  
 
 
 
 
 
Zdeněk Rajdlík, MBA       František Peroutka 
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